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08.10.2018 

 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. I følge sektorplan for Energi-og vandforsyning er vandkraftpotentialerne mellem Maniitsoq 

og Nuuk store og  der nævntes også at det er et oplagt mulighed at samarbejde med 

virksomheder om udnyttelse af dem, koblet med forsyning af indbyggerne i området. 

Derudover undersøges der også, om der kan etableres vandkraftforsyning til Maniitsoq fra to 

mindre vandkraftpotentialer nær byen. Hvor langt er man nået med undersøgelsen? 

 

2.  Har man i undersøgelsen målt vandkraftværk ved Maniitsoq´s rentabilitet?    

 

3. Hvis beregningerne viser at vandkraftværk ved Maniitsoq er rentabelt, hvornår kan man så 

starte med projektet?           

 

 

 

 (Medlem af Inatsisartut Mimi Karlsen, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

Begrundelse: 

Man har gennem årene været afventende med at oprette et vandkraftværk i Maniitsoq. Man 

afventede om Alcoa vil bygge alluminiumsmelteværk i Maniitsoq.  

 

Da man ikke længere regner med at Alcoa bygger et smelteværk i Maniitsoq venter befolkningen 

spændt på om vandkraftværk ved Maniitsoq kommer på tale igen. 

 

Naalakkersuits mål er “Grøn energi over alt hvor det er muligt,” derfor er det nærliggende hvis 

man anlægger vandkraftværk ved Maniitsoq. Flere fiskefabrikker og andre industrielle 

virksomheder samt befolkningen vil have godt nytte af vedvarende energi. Derfor er det vigtigt 

at man får bygget et vandkraftværk ved Maniitsoq. 

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage  

 

 


